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Referat ‐ SKYPE 
Bestyrelsesmøde onsdag d. 4. april 2018, kl. 19 

 
 
Deltog: Anders Bang, Anne Mine Møller Petersen, Flemming Olsson, Jens Pedersen, Louise Staal‐Thomsen – 
Dorte Vilsgaard og Stefan Olsen 
Administrationen: Nikolaj Larsen 

 
 
 
1.  "Bordet rundt" ‐ alle præsenterer hvad vi har arbejdet med det sidste år. (alle) 
Mine indledte mødet med at fortælle, hvorfor hun synes, at det var vigtigt for det fremtidige arbejde i 
bestyrelse, at formanden og næstformanden får en fornemmelse af hvad de nuværende 
bestyrelsesmedlemmer har brugt den seneste tid på. 
 
Mine: 
Har primært brugt sin tid på SU arbejdet, hvor Mine også har brugt tid på, at arbejde med spor 4 i 
strategien. 
Mine har arbejdet målrettet med at få disciplinrepræsentanterne til at blive en aktiv del af SU, og føler, at 
der netop nu er nogle gode og engagerede personer i SU. 
Mine understregede, at det er en stor fordel for SU, at der de seneste par år har været et fast budget for 
eliten. 
Flemming understregede, at han føler, at der er gode dialoger mellem disciplinrepræsentanterne og DFU 
både på DFU.DK og FB, samt at det faste SU budget også kræver en god prioritering mellem disciplinerne, 
og en god føling med hvad der rører sig i klubberne. 
Slutteligt fortalte Mine, at Nikolaj og Mine har taget fat i de enkelte målsætninger og handleplaner i spor‐4, 
og arbejder videre med disse. 
 
Anders: 
Har brugt det seneste år på, at få skabt sig det økonomiske overblik i DFU. Derudover så har Anders 
udarbejdet en økonomisk oversigt, som i højere grad skal skabe bedre overblik over budgetposterne for at 
sikre, at de budgetterede midler kommer ud og arbejde, eller at midlerne alternativt kan ansøges igen. 
 
Jens: 
Jens blev valgt som tekniske sekretær ved det ekstraordinære repræsentantskabsmøde i april 2018, men 
desværre har der ingen overdragelse været fra tidligere tekniske sekretrær, hvilket har besværliggjort nogle 
opgaver. IU og Nikolaj har forsøgt at få korrespondancer og opgavebeskrivelser ud af tidligere tekniske 
sekretær, dog uden held. Da dette er af stor vigtighed for DFU, så vil Flemming tage kontakt til Katrine 
Eriksen. 
Aktion: Flemming Olsson tager fat i tidligere tekniske sekretær. 
Jens fortalte endvidere, at de tekniske udvalg og Jens er begyndt at arbejde med spor‐3 i strategien. 
 
Flemming: 
Flemming har løbende fulgt udviklingen i DFU siden han forlod formandsposten for et par år siden, og 
understreger, at bestyrelsen skal være opmærksom på den fragmenteret kommunikation i bestyrelsens 
arbejde, da der både benyttes Facebook, mails, telefon etc.  
Bestyrelsen er enige om at den primære kommunikationskanal er mailen. 
Derudover så er det vigtigt, at enten Dorte eller Stefan trækker dialoger og udfordringer ind i bestyrelsen 
fra diverse Facebook fora. 
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Louise: 
Fortalte at hun igennem bestyrelsesarbejdet i Skydive Viborg fornemmer, at der er en masse positive dialog 
på formandsgruppen på Facebook.  
 
Dorte: 
Dorte har været involveret i flere opgaver det seneste år. Her kan nævnes proceskonsultering af 
bestyrelsen i en seance der hedder ”håb og skræk”, Dorte har hjulpet i forløbet omkring Helle, rekruttering 
af DFU’s nye medarbejder, afholdt MUS med Nikolaj, og det efterfølgende arbejde med 
funktionsbeskrivelser for unionens ansatte herunder definere opgaver i administrationen. Sidst men ikke 
mindst, så arbejder Dorte lige nu med at finde en struktur for lønforhandling for administrationen på 
baggrund af KPI og meningsmåling blandt vigtige samarbejdspartnere.  
Endvidere så har Dorte været inde over strategien i forhold til nogle af de kvindeinitiativer, der har været 
igangsat, og som fremadrettet skal prioriteres. 
 
Stefan: 
Har suppleret med flere opgaver herunder arbejder med tilblivelsen med den nye DFU vinge, sparring på 
kontrakten med Klubadmin., samt været bindeled sammen med Dorte mellem klubbestyrelserne og DFU’s 
bestyrelse via formandsgruppen på Facebook.  
Endvidere kommer Stefan med indspark fra sidelinjen i forhold til arbejdet og beslutningerne i DFU’s 
bestyrelse. 

 
Næste bestyrelsesmøde afholdes 9. april kl. 18 i Brøndby. Dorte deltager via Skype. 
 
 
2.  Mødeledelse/mødedisciplin/ prioritering af emner (Stefan) 
Stefan synes, at der er brug for en bedre mødedisciplin, så ikke der bruges for mange ressourcer på at 
diskutere mindre vigtige områder eller undgå at tidligere afsluttede dialoger genoptages. 
Tiden på møderne skal udnyttes mest effektivt, og Stefan synes, at det er vigtigt, at tillægge de 
budgetansvarlige større ansvar for fordelingen af midler. 
Flemming fortalte, at han fremover tager sig af mødeledelsen på bestyrelsesmøderne, og vil sikre, at 
dialogerne holdes på sporet, samt at give alle taletid i dialogerne. 
Flemming ønsker, at hvert møde evalueres, så møderne kontinuerligt forbedres. 
Enighed om at fortsætte med en fast agenda, hvor input til agendaen sendes til Nikolaj i god tid før mødet, 
og det er vigtigt, at der tilføjes forklarende tekst til emnerne, så bestyrelsesmedlemmerne kan forberede 
sig bedst muligt til beslutningerne på møderne 
Derudover så er alle enige om, at DFU’s strategiarbejde skal være et fast punkt på agendaen. 
For at sikre, at Nikolaj løbende kan følge dialoger bestyrelsesarbejde og den vej igennem kan fange emner 
og baggrundsviden til emner, så ønsker bestyrelsen af Nikolaj inkluderes i bestyrelsesmailen, og informerer 
Gregers i det omfang dette er nødvendigt. 
 
 
3. Strategiarbejde ‐ rapportering og status ‐ hvordan sikrer vi at vi har overblik med opgaverne og der 
sker fremdrift? Samt eventuelt udpege en overordnet ansvarlig  
Enighed om at strategiarbejde bør være et fokusområde på det kommende bestyrelsesseminar, samt være 
et overblikspunkt på agendaen, så strategien gennemgås mandag d. 9/4‐2018. 
Derfor skal alle i bestyrelsen have nærlæst 2018 målsætningerne i strategien til bestyrelsesmøde mandag d. 
9. april. 
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Derudover så skal alle møde op med en opdateret kalender, så datoer for kommende bestyrelsesmøder og 
bestyrelsesseminaret kan fastsættes. 

 
 

4. Eventuelt 
Enighed om at det har været et godt møde, som har givet et fint overblik over status hos de enkelte 
medlemmer. 
 
 
__________________  ___________________    __________________ 
Flemming Olsson    Louise Staal‐Thomsen    Jens Pedersen  
 
 
__________________  ___________________     
Anne Mine Møller Petersen  Anders Bang 
 


